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سنت روزنامه »دنیای هوادار« همواره 
در کنار نقد تند و نیش دار و بعضا 
آتشین  قلم که شامل حال مسئولان 
و  و خطا  دارای خبط  یا  و  کار  کم 
مدار  بر  بوده،  مسئولیت  در  اشتباه 
تجلیل از مسئولان خدوم و دلسوز 
هم می شده و این را رسالت ذاتی 
قلم در نگاهبانی از حق و حقوق مردم 
در مقابل مسئولان می دانسته و بر 
آن با جدیت پافشاری و پایوری دارد. 
اما نه نقد ما از کسی ابدی بوده و 
نه تشویق ما و ما رسالت قلممان را 
در نگاهبانی دم به دم و همیشگی 
به خصوص  و  ایران  از حقوق ملت 
مردم شریف استان البرز دانستیم و تا 
آنجا که توان داشته ایم بر این صراط 
پایمردی کرده ایم. بر همین منوال اگر 
از کسی یا مسئولی نقدی داشته ایم 
به این معنا نبوده که دیگر او را برای 
هیچ یک از خوبی هایش رصد نکنیم 
اگر تعریف و تمجیدی  بالعکس  و 
او  ایم  داشته  مسئولی  یا  کسی  از 
در  و  ایم  پنداشته  نقد  از  را مصون 
منصفانه  و  دائمی  رصد  مسیر  این 
مسئولان را سرلوحه کار خویش قرار 
و  نگار  روزنامه  کسوت  در  و  داده  
جایگاه نگاهبان حقوق ملت و رکن 
و  نقد  از  ابایی  مردمسالاری  چهارم 
مسئولان  چندباره  و  دوباره  تمجید 
نداشته و نداریم و نخواهیم داشت 
این ها را به عنوان مقدمه عارض شدم 
تا در امتداد همین روند که ذکرش 
بیان شد به سراغ عزیزی رفتیم که 
مدتی پیش وجودش اسباب تحولی 
البرز  استان  راهور  پلیس  در  عظیم 
شده بود و در همان زمان چنان رفتار 
و گفتار و عملکرد ایشان ما را به وجد 
آورده و مفتون خویش کرده بود که 
بزرگداشت  سنت  به  کرد  ناگزیرمان 
خوبان که همانا سنت نشریه است، 

بر دست بگیریمش...

ادامه در صفحه 2
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سرهنگ »غلامعلی شرق«؛ والا
 و کم نظیر در تیزبینی و مدیریت

سرهنگ  از  صحبت   ...
که  است  شرق«  »غلامعلی 
راهور  پلیس  به  آمدنش 
استان البرز طلیعه تحول شده 
مشکلات  رفع  چرخ  و  بود 
چرخشی  مردم؛  مصائب  و 
افزون گرفته بود و حالا به 
خصوص  بعد از آمدن بلیه  
کرونا که عیار بسیاری از مسئولان ما در آن محکی دوباره 
خورده، تحت رصد مجدد ما قرار گرفت تا ببینیم سرهنگ 
شرق بر همان صراط جهادی و پرتلاش و تحول آفرین و نوآور 

که بوده هست یا نه؟ 
الحق که این بار نه فقط به وجد که به رقص و سماع آمدیم! 
درود به شرف سربازی ات دلاور که هم خودت سربلند دورانی و 
هم ما را سربلند کردی. سرهنگ شرق به واقع در هنگامه کرونا 
درخشید و در کسوت فرماندهی، در کنار دیگر عزیزان همکار 
سفید پوشش در  پلیس راهور کاری کردند کارستان. از مدیریت 
فوق العاده راه ها و خودروها طبق ضوابط مصوب شورای عالی 
مقابله با کرونا حسب مر قانون و رفتار ارشادی و محترمانه با 
مردم در میانه بحران کرونا تا اعمال بالاترین استانداردهای 
ایمنی و بهداشتی در کلیه ادارات پلیس راهور که تازه امروز می 
بینیم برخی از آن ها را دولت به صرافت انجامش افتاده است. 
پروژه ماسک زدن اجباری که تازه از سوی حاکمیت به میان 
افکنده شده ماه هاست در پلیس راهور استان البرز به شکلی 
کاملا محترمانه و طوری که ارباب رجوع مکدر نشود و در عین 
حال با جدیت و بدون اغماض در حال اجراست. مصداقا خودِ 
بنده که مهمان این عزیز بودم و از شیلد استفاده می کردم 
محترمانه در جلوی درب، از ورودم ممانعت به عمل آمد و 
ماسک به بنده داده شد تا از آن استفاده کنم و بعد از ورود هم 
متوجه شدم حسب دستور فرماندهی، به شکل روتین همیشه 
تعدادی ماسک تهیه شده تا در نگهبانی ورودی موجود باشد تا 
در صورتی که میهمانان و افراد مسن مراجعه و ماسک نداشته 
باشند به آن ها داده شود و خللی در کار مردم ایجاد نشود. 
این ها که گفتم و بیش از این ها که مجالش نیست بگویم 
به من اعجازی از تلفیق کارآمدی و جدیت و اقتدار و مهابت 
پلیسی را در کنار احترام و متانت و شفقت سپید پوشان پلیس 
راهور نشان داد که تحت فرماندهی سرهنگ شرق در تکاپویی 
جهادی برای پیشبرد احسن مسئولیت خدمت به مردم است 
و تصویری از مسئول جهادی و خادم را به منصه ظهور رسانده 
بود. خدا را شخصا شاکرم که چنین مسئولانی در کشور داریم 
که اسباب امیدآفرینی در بین ملک و ملت هستند و تنها 
راه  تعالی این ملک و کشور و توسعه و پیشبرد اهداف عالی 
انقلاب و نظام و حاکمیت ملی مان تکثیر چنین مردانی است 
که قدرت برایشان فقط وسیله ای است برای اثبات عاشقی شان 
به این مرز و بوم و هیچ درجه و کرسی و میزی، آن ها را فریفته 
چرب و شیرین دنیا نکرده و از صراط نورانی ای که می روند باز 

نگه نداشته و عمیقا آرزو می کنیم که هیچوقت هم نگه ندارد.

مشاور شهردار و رییس مرکز ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری تهران با اشاره به ارسال پیامک به رانندگان تاکسی 
اعلام کرد: از رانندگان خواستیم تا از ورود مسافران بدون 

ماسک جلوگیری کنند.
»غلامحسین محمدی« روز گذشته در این باره گفت: شب 
گذشته پیامکی به تمامی تاکسیرانان شهر تهران ارسال شد 
که از دیروز- یکشنبه ۱۵ تیرماه از پذیرش مسافران بدون 
ماسک جلوگیری شود و همچنین رانندگان نیز حتما باید 

از ماسک استفاده کنند.
وی افزود: در ناوگان مترو تهران نیز با همکاری عوامل 
پلیس مترو برخوردها سختگیرانه شده و از امروز- یکشبنه 
از ورود مسافران بدون ماسک جلوگیری می شود و هیچ 

اغماضی نیز در این راه وجود ندارد.
رییس مرکز ارتباطات و امور بین الملل شهرداری تهران 
ادامه داد: در ناوگان اتوبوسرانی نیز بنرهای اطلاع رسانی در 
این زمینه نصب شده که در این مسیر علاوه بر برخوردهای 
سختگیرانه خود شهروندان نیز برای حفظ سلامت خود و 

سایر شهروندان باید همکاری داشته باشند
اتوبوس  ایستگاه های مترو و  به گفته وی، در تمامی 
ماسک ارزان قیمت عرضه می شود و در این زمینه مشکلی 

وجود ندارد.
در صورت  کرد  توصیه  به شهروندان  محمدی همچنین 
مشاهده هر گونه تخلف در این زمینه مراتب را به سامانه 
۱۳۷ و سایر مراکز اطلاع رسانی شهرداری تهران اطلاع دهند.

وی تاکید کرد: در کنار اقدامات دولت، شهرداری و پلیس 
خود مردم نیز در این زمینه باید همکاری داشته باشند و با 
ماسک زدن در اماکن تجمعی و سربسته از انتشار ویروس 
کرونا جلوگیری کنند تا با همکاری شهروندان از این مرحله 

نیز به سلامت عبور کنیم.

توان شهرداری محدود است شهروندان خودمراقبتی کنند

برای  شهرداری  توان  کرد:  اعلام  تهران  شهردار  مشاور 

عمومی  نقل  و  حمل  در  ماسک  از  استفاده  بر  نظارت 
خودمراقبتی  باید  خودشان  شهروندان  و  است  محدود 

کنند.
وی همچنین در توئیتی نوشت: با توجه به الزام استفاده 
از ماسک در محیط های سرپوشیده از صبح امروز- یکشنبه 
همکاران ما در مترو، اتوبوسرانی و تاکسیرانی با قواعدی 
سختگیرانه از ورود افراد بدون ماسک به وسایل حمل و 

نقل عمومی جلوگیری خواهند کرد.

خبر اول

ورود بدون ماسک به تاکسی در پایتخت ممنوع شد

مهرداد تیموری

 مدیرمسئول

سرمقاله

201 هزار و 330 نفر از مبتلایان کرونا بهبود یافتند

تفاهم نامه خرید ۲۰ میلیون ماسک سه لایه منعقد شد

پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  سخنگوی 
گفت: تاکنون ۲۴۰ هزار و ۴۳۸ نفر در کشور به طور 
قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده اند و با فوت ۱۶۳ 
نفر در ۲۴ ساعت گذشته، شمار جان باختگان کرونا در 
کشور به ۱۱ هزار و ۵۷۱ نفر رسیده و تاکنون 201 هزار 
و 330 نفر از بیماران بهبود یافته و از بیمارستان ها 

ترخیص شده اند.
آمار  آخرین  درباره  یکشنبه  روز  لاری  سادات  سیما 
مبتلایان قطعی به ویروس کرونا در کشور و موارد فوت 
ناشی از این ویروس بیان کرد: در ۲۴ ساعت گذشته 
تا ظهر امروز ) ۱۵ تیر ۱۳۹۹( و بر اساس معیارهای 
قطعی تشخیصی، دو هزار و ۵۶۰ بیمار جدید مبتلا به 
کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که هزار و ۲۹۵ مورد 
بستری شدند. با این حساب، مجموع بیماران کووید۱۹ 

در کشور به ۲۴۰ هزار و ۴۳۸ رسید.
وی ادامه داد: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته،۱۶۳ 

بیمار کووید ۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع 
جان باختگان این بیماری تاکنون به ۱۱ هزار و ۵۷۱ 

نفر رسید.
معاون وزیر بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون ۲۰۱ هزار 
و ۳۳۰ نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها 
ترخیص شده اند. همچنین ۳۱۶۸ نفر از بیماران مبتلا 
تحت  بیماری  این  شدید  وضعیت  در  کووید۱۹  به 

مراقبت قرار دارند.
لاری بیان کرد: تاکنون یک میلیون و ۷۹۴ هزار و ۷۲۷ 
آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.

سخنگوی وزارت بهداشت گفت: استان های خوزستان، 
کرمانشاه،  کردستان،  و شرقی،  غربی  های  آذربایجان 
هرمزگان، بوشهر، خراسان رضوی و ایلام در وضعیت 
قرمز قرار دارند. همچنین استان های تهران، فارس، 
و  سیستان  زنجان،  همدان،  مازندران،  اصفهان، 
بلوچستان، البرز و لرستان در وضعیت هشدار قرار دارند.

معالجه  در  ارزی  صرفه جویی  امنای  هیات  رئیس 
عدد  میلیون   ۲۰ خرید  تفاهم نامه  انعقاد  از  بیماران 

ماسک سه لایه خبر داد.
مهدی  دکتر  بهداشت،  وزارت  گذشته  روز  گزارش  به 
یوسفی درباره جزئیات انعقاد تفاهم نامه ۲۰ میلیون 
ماسک اظهار داشت: در راستای تامین نیاز مراکز درمانی 
و بیمارستان ها برای اقلام و کالاهای ضروری مورد نیاز 
مقابله با کووید ۱۹ این تفاهم نامه بین هیات امنای 
صرفه جویی ارزی در معالجه بیماران خاص و انجمن 
تولیدکنندگان و صادرکنندگان تجهیزات و ملزومات 
پزشکی دندانپزشکی آزمایشگاهی و دارویی منعقد شده 

است.

وی با بیان اینکه این نهاد از ابتدای شیوع بیماری 
کرونا در کشور برای تامین اقلام محافظت فردی به 
صورت مجدانه و شبانه روزی تلاش کرده است تا نیاز 
مراکز درمانی دانشگاه های علوم پزشکی سراسر کشور 
را تامین کند، خاطرنشان کرد:  بر اساس تعهد انجمن 
تولیدکنندگان و صادرکنندگان تجهیزات و ملزومات 
 ۲۰ دارویی،  و  آزمایشگاهی  دندانپزشکی،  پزشکی، 
میلیون ماسک سه لایه به مدت ۶۰ روز کاری به هیات 

امنا تحویل خواهد شد.
بر اساس تصمیم ستاد ملی مقابله با کرونا، به منظور 
پیشگیری از ابتلا به ویروس کرونا از دیروز )یکشنبه( 

زدن ماسک برای همه شهروندان اجباری شده است.

کرونا در ایران
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استاندار البرز گفت: فرزندان شهدا همچون پدران آسمانی 
خود بی ادعا و بی توقع به جامعه اسلامی خدمت می 

کنند.
عزیزاله شهبازی روز گذشته دردیدار با فرزندان شاهد شاغل 
در مجموعه استانداری البرز افزود:  مدیون فرزندان شهدا و 
ایثارگران، همسران و پدر و مادران آن ها هستیم چرا که 
عزیزان خود را به سوی جبهه های حق علیه باطل بدرقه 
کردند تا یک وجب از خاک میهن به دست دشمنان متجاوز 

نیفتد.
وی ادامه داد: فرزندان متعهد و دلسوز شهدا موجب دلگرمی 
هستند و امید است پس از پایان کرونا در جمع گسترده 
تری میزبان فرزندان شاهد باشیم و با آن ها دیدار و گفتگو 

داشته باشیم.
شهبازی گفت:  رزمندگان اسلام جانانه و مجاهدانه از خاک 
میهن دفاع کردند و تا زمانی که دشمن را از مملکت بیرون 

نکردند، از پای ننشستند.
استاندار البرز اضافه کرد: کسانی که به جبهه های دفاع 
مقدس می رفتند به واقع آسمانی بودند، آن ها تنها به 
شهادت فکر می کردند و هیچ گونه چشمداشتی نداشتند.

و  )ره(  راحل  امام  سلامتی  رزمندگان  آرزوی  گفت:  وی 
سربلندی کشور بود و همه در کنار هم بودند و امروز از 
سوی شهدا مامور به حفظ ارزش های اسلامی و آرمان های 

والای انقلاب اسلامی هستیم.
به  کمک  برای  همواره  رزمندگان  گفت:  البرز  استاندار 
سربلندی کشور پیش قدم بودند و هر کجا نیاز به کمک 

بود حضور داشتند.

کیت تست کرونا در البرز تامین شده است

استاندار البرز اعلام کرد که این استان در زمینه تست کرونا 
مشکلی ندارد و درصورت نیاز بلافاصله تامین خواهد شد.

عزیزاله شهبازی روز گذشته در نشست فصلی با احزاب 
فعال جمهوری اسلامی ایران در البرز افزود:  موضوعاتی که 
در شرایط کنونی به دلیل تحریم ها و حتی شیوع بیماری 

عالمگیر کرونا بوجود آمده، چالش ها بیشتر کرده است.
وی ادامه داد: متاسفانه به دلیل شیوع کرونا محدودیت هایی 

ایجاد شد و در برگزاری جلسات محتاط تر عمل می کنیم 
از این رو این ارتباط ها به گونه دیگری ادامه پیدا می کند.

استاندار البرز گفت:  احزاب باید در میدان باشند و هیچ 
مانع و اراده ای سد راه فعالیت آن ها در استان وجود ندارد 
و پیرو منویات مقام معظم رهبری، اتحاد و انسجامی که 
در کشور وجود دارد بارقه امیدی در جامعه داشت و مردم 

نیز به تبعیت از این امر همراه و همدل تر شده اند.
شهبازی بیان داشت: به طور طبیعی اختلاف سلیقه 
وجود دارد ولی در نهایت تمام مسئولان در رده های 
مختلف در جهت کسب رضایتمندی مردم و ایجاد رفاه 
و آرامش به اتفاق نظر می رسند و بهترین تدابیر را اتخاذ 

می کنند.
وی افزود: احزاب نقش سازنده دارند و می توانند با هم 
افزایش  و  بخشی  اعتماد  به  انسجام  و  اتحاد  و  افزایی 

سرمایه اجتماعی کمک شایانی کنند.
که  جا  هر  داد:  ادامه  شهبازی 

فعالانه  ها  تشکل  و  احزاب 
خروجی  باشند،  میدان  در 
بخش  امید  تصمیمات 
تر خواهد بود چراکه همه 

ایرانی هستیم و دل در 
گرو آبادانی و شکوفایی 

این مرز و بوم داریم.
وی با بیان اینکه اولویت 

کشور  در  اصلی  های 
امید  و  اتحاد  سلامت، 

آفرینی است، افزود: تمام دولت های نظام جمهوری 
اسلامی برای سرافرازی کشور بود و هر کدام راه های 

مختلفی را برای نیل به این هدف برگزیدند.
استاندار البرز گفت: احزاب نقش سازنده دارند و می توانند 
با هم افزایی و اتحاد و انسجام به اعتماد بخشی و افزایش 

سرمایه اجتماعی کمک شایانی کنند.
وی با بیان اینکه فعالیت احزاب بسیار ارزشمند است، 
ادامه داد: از زمانی که در این استان مسئولیت گرفتم اعلام 
کردم که در خدمت تمامی مردم از هر حزبی و جناحی 
هستم و بدون هیچ گونه سو گیری برای تامین سلامت 
و امنیت بیش از سه میلیون نفر جمعیت استان برنامه 

ریزی کرده ایم.
سیاسی  های  گروه  و  احزاب  داشت:  بیان  شهبازی 
واسطه  به  ای  گسترده  تاثیر  و  فعالیت  دار  شناسنامه 
ماموریت ها و مسوولیت های ذاتی، بر عهده دارند، 
حزب و تشکلی که بنیه و عضو ندارد مانند 
رگبار بهاری است که به آنی می آید و در 

اندک زمانی می رود.
استاندار البرز اضافه کرد: البرز، استان بسیار 
مهمی است چراکه قومیت های متعددی 
با نگاه های سیاسی، اجتماعی و مذهبی 
مختلف در این استان سکنی گزیده اند 
از این رو باید احزاب شناسنامه دار باید 

پویایی ویژه ای داشته باشند.

»البرز« چه خبر؟

»استاندار«:

فرزندان شهدا و ایثارگران مانند پدران خود بی ادعا هستند 

سردار »عباسعلی محمدیان«:

کلاهبردار تحت تعقیب پلیس اینترپل در کرج دستگیر شد

عملیات ضد عفونی معابر عمومی در فردیس از سر گرفته شد

فرمانده انتظامی البرز اعلام کرد: کلاهبردار و قاچاقچی 
بین الملی مواد مخدر که تحت تعقیب پلیس اینترپل 

بود، درشهرستان کرج دستگیر شد.
سردار عباسعلی محمدیان روز گذشته با اعلام این خبر 
گفت: در پی دریافت نیابت ارسالی از دادسرای عمومی 
و انقلاب ناحیه ۲۰ استان تهران مبنی بر دستگیری 
فردی به اتهام کلاهبرداری و قاچاق بین المللی مواد 
مخدر، رسیدگی به موضوع در دستور کار پلیس امنیت 

عمومی استان البرز قرار گرفت.
ماموران پلیس امنیت عمومی استان البرز با همکاری 
پلیس امنیت عمومی ناجا با انجام اقدامات گسترده 
پلیسی موفق به شناسایی محل حضور متهم در استان 
فارس شدند و با  زیرنظر قرار دادن و انجام اقدامات 
در  و  کرده  هدایت  البرز  استان  به  را  وی  اطلاعاتی  
بنفشه  را در شهرک  نامبرده  غافلگیرانه  یک عملیات 

شهرستان کرج دستگیر کردند.

سردار محمدیان افزود: در بازرسی از مخفیگاه متهم 
بیش از  یک کیلوگرم انواع مواد مخدر کشف شد.

وی خاطرنشان کرد که درتحقیقات پلیس مشخص شد 
که  متهم دستگیر شده یکی از ۱۰ مجرم اصلی جنایات 
مختلفی در پیوند با سازمان های بین الملی جنایی 
ازجمله قاچاق مواد مخدر و کلاهبرداری بوده وتحت 
از جمله FBIو  مراجع قضائی چندین کشور  تعقیب 

پلیس بین الملل است.

سرپرست شهرداری فردیس با اشاره به وضعیت قرمز 
شیوع ویروس کرونا گفت: شهرداری فردیس به منظور 

مهار این ویروس، مقابله با این ویروس را از سر گرفت.
کیهان نریمانی روز گذشته افزود: در نشست ستاد کرونا 
به ضد  نسبت  فردیس  مقرر شد شهرداری  شهرستان 
عفونی و گند زدایی معابر اصلی و فرعی شهر اقدام کند.

وی با اشاره به اینکه عملیات ضد عفونی مبلمان شهری 
و تجهیزات پارک های فردیس از امروز آغاز شد، عنوان 

کرد: درصدد هستیم با اقدامی جهادی محلات مختلف 
شهر را ضد عفونی کنیم.

و  زدایی  میکروب  اساس  همین  بر  افزود:  نریمانی  
ضدعفونی مبلمان شهری، تجهیزات ورزشی و وسایل 
بازی پارک های سطح شهر، سرویس بهداشتی ها و پل 
های عابر پیاده با دقت و سرعت انجام می شود تا مردم 
در این مکان های عمومی با هیچ مشکلی مواجه نشوند.
نریمانی اظهار داشت: واحدهای خدمات رسان شهرداری 

فردیس برای آگاه سازی و اطلاع رسانی شهروندان در 
جهت آموزش پیشگیری و مقابله با شیوع ویروس کرونا 

تابلوها و بنرهایی را در سطح شهر نصب کرده اند.
از  پیشگیری  برای  فردیس گفت:  سرپرست شهرداری 
ابتلاء به ویروس کرونا بدون همکاری شهروندان امکان 
پذیر نیست با توجه به اینکه حفظ سلامتی شهروندان 
برای مدیریت شهری از اهمیت بالایی برخوردار است، از 

شهروندان می خواهیم تا در خانه بمانند.

۷۵ درصد دهیاری های کشور 
درجه بندی شده اند

مدیرکل دفتر برنامه ریزی و مدیریت توسعه روستایی سازمان 
شهرداری ها و دهیاری های کشور گفت: تاکنون ۲۷ هزار و 
۷۱۰ دهیاری از مجموع ۳۷ هزار و۸۰ دهیاری، درجه بندی 
شده اند که نزدیک به ۷۵ درصد از دهیاری های کل کشور را 

شامل می شود.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از سازمان شهرداری ها 
و دهیاری های کشور، سید مجتبی شفیعی با بیان اینکه، 
و  ساماندهی  در  مهمی  عامل  دهیاری ها   درجه بندی 
نظام بخشی دهیاری ها است، تاکید کرد: این اقدام می تواند 
نحوه فعالیت دهیاری ها، نحوه جذب نیرو، شاخصه های 
انتخاب دهیار، ساختار سازمانی و تشکیلاتی این نهاد، نحوه 

توزیع منابع و اعتبارات را نظام مند کند.
وی افزود: درجه بندی دهیاری ها از سال ۱۳۸۶ بر اساس 
دستورالعمل درجه بندی دهیاری ها آغاز شد و به موجب 
آن هر دهیاری از درجه یک تا شش درجه بندی می شود و 

تاکنون۲۷ هزار و ۷۱۰ دهیاری درجه بندی شده اند.
شفیعی ادامه داد: اکنون ۴۲ درصد از دهیاری ها درجه یک، 
۲۹ درصد درجه دو، ۱۳ درصد درجه سه، ۸.۵ درصد درجه 

چهار، ۷ درصد درجه پنج و نیم درصد نیز درجه 6 دارند.
روستایی  توسعه  مدیریت  و  ریزی  برنامه  دفتر  مدیرکل 
سازمان شهرداری ها و دهیاری هاگفت: در دی سال گذشته 
به  کشور  دهیاری های  درجه بندی  نحوه  العمل  دستور 
استناد اصلاحیه ماده ۴۸ مکرر آیین نامه اجرایی تشکیلات، 
انتخابات داخلی و امور مالی شوراهای اسلامی روستا و 
نحوه انتخاب دهیار، مصوب شهریور، ۱۳۹۸( اصلاح و توسط 

وزیر کشور به استانداری ها ابلاغ شد.
تغییر  بر  علاوه  دستورالعمل،  این  در  داد:  ادامه  شفیعی 
مرکزیت  شاخص  دو  پیشین،  شاخص های  امتیازدهی 
دهستان یا بخش، قبل از ایجاد شهرداری در مرکز بخش 
شاخص های  به  روستا  گردشگری  ظرفیت  بودن  دارا  و 
درجه بندی دهیاری های کشور اضافه شده است که بر این 
اساس، درجه دهیاری های کشور با دقت و واقعیت بیشتری 

تعیین خواهد شد.
وی افزود: پس از ابلاغ دستورالعمل جدید نحوه درجه بندی 
شوراهای  و  روستایی  امور  دفاتر  کشور،  دهیاری های 
استانداری ها،   اطلاعات دهیاری های واجد شرایط خود را که 
شامل تعیین و یا ارتقا درجه می باشند بررسی و پس از تأیید 
کمیسیون استانی به سازمان شهرداری ها و دهیاری های 

کشور ارسال کردند.
شفیعی خاطر نشان کرد: از تاریخ ابلاغ دستورالعمل جدید 
درجه بندی دهیاری های کشور تاکنون درجه ۱۳۰۰ دهیاری 
و  تعیین  دهیاری ها  درجه   تعیین  ملی  کمیسیون  در 
توسط رئیس سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور به 

استانداران  ابلاغ شده است.
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پیشنهاد شهردار تهران؛

بیمه اجباری  راهکار حل معضل 
ساختمان های خاص

شهردار تهران اجرای بیمه اجباری برای ساختمان های 
خاص را پیشنهاد داد و گفت: اگر به ساختمانی اخطاری 
داده شد و توجه نکرد بیمه دیگر هیچ خسارتی نمی دهد 

و مسئولیت بر عهده مالک خواهد بود.
به گزارش »دنیای هوادار«، شهردار تهران در دویست و 
بیست و چهارمین جلسه شورای شهر تهران که به صورت 
فوی العاده به بررسی ابعاد حادثه آتش سوزی کلینیک 
سینا مهر در خیابان شریعتی می پرداخت، گفت: با اطلاع 
آتش سوزی  به محل  را  از حادثه خیلی سریع خودم 
رساندم و با حضورم همکاران گزارش دادند که تعدادی 
از هموطنان در طبقه چهارم و پنجم فوت کرده اند و این 

قضیه بسیار تلخ است.
او با تاکید بر اینکه اگر از این حوادث این چنینی درس 
نگیریم در آینده باز هم تکرار خواهد شد ابراز داشت: در 
پلاسکو هم با همین مشکل مواجه شدیم که ساختمانی 
که برای کاربری اداری در نظر گرفته شده بود، اول تولیدی 
بزرگترین  و  شد  تبدیل  انبار  به  سپس  و  شده  لباس 
مشکلمان این بود که هیچ اطلاعاتی از داخل پلاسکو 

نداشتیم.
حناچی ادامه داد: ما در این مساله یک خلأ عمده داریم 
که ریشه در قانون دارد در سال ۳۴ و در قانون شهرداری ها 
در فضای مسکونی  است که مطب ها می توانند  آمده 

مستقر شوند.
او با اشاره به اینکه آن زمان الگوی زندگی در خانه های 
ویلایی بوده است و قانون اجازه داده است که یک اطاقی 
به مطب اختصاص پیدا کند، گفت: در سال ۶۶ و براساس 
اصلاحات به سایر حرفه های پزشکی هم اجازه فعالیت در 
داخل واحدهای مسکونی می دهند. مثل همین کلینیک 
چه در سال ۷۹ پایان کار می گیرد و به جای مسکونی به 

کلینیک تبدیل می شود.
او افزود: همکاران ما زیر پنج دقیقه در محل حادثه حاضر 
شدند اما نوع آتش و نوع حادثه خاص بوده است و همین 

امر باعث شد تا نشود کاری برای نجات شهروندان انجام داد.

40  درصد پلاک های تهران نوسازی شده اند

حناچی با اشاره به اینکه انفجار کپسول های حاضر در این 
محل باعث شد تا آتش به یک آتش خاص تبدیل شود 
و اطفای آن در آن لحظات از کنترل خارج شود، گفت: 
البته یک نگرانی هم از وجود مخزن هلیوم موجود در 

محل داشتیم.
او با تاکید بر اینکه این حادثه تلخ بود گفت: اما تلخی آن 
زمانی بیشتر می شود که از آن درس نگیریم. ما از پلاسکو 
درس گرفتیم اما حجم ناایمنی در شهر آنقدر بالا است که 

باید کار بیشتری انجام شود.  
شهردار تهران گفت: ۴۰ درصد از پلاک های موجود در شهر 
تهران نوسازی شده اند. ۲۰۰ کیلومتر مربع از ۷۰۰ کیلومتر 
مربع فضای تهران مسکونی است. ما در قانون تعارضاتی 

داریم.
او با بیان اینکه دیوان عدالت اداری در خصوص استفاده 
داده  رأی  پزشکی  مطب های  برای  مسکونی  املاک  از 
است و این رأی هم محکم است و این مساله یکی 
از مشکلات ما است. گفت: لایحه ای را برای حل این 
مشکلات قانونی به کمیسیون لوایح دولت برده ایم و یکی 
از راه هایی که باید تعقیب شود موضوع بیمه اجباری برای 
ساختمان های خاص در شهر تهران چون ورود بیمه باعث 
می شود تا برخی از مقررات ملی ساختمان بهتر اجرا شود.
شهردار تهران گفت: وقتی بیمه وارد به موضوع شود اگر 
مالک ضوابط را رعایت نکند دیگر در حین وقوع خسارت 
پولی پرداخت نمی شود و همه مسئولیت به گردن مالک 
خواهد افتاد و از سوی دیگر حق بیمه برای ساختمان های 

ناایمن گران تر خواهد بود.
او به جانفشانی یک جوان رامهرمزی و نجات چند نفر از 
محل حادثه اشاره کرد و گفت: خوشبختانه این حادثه در 

زمان تعطیلی کلینیک رخ داد.

پایتختگزارش

مدیریت شهری

برخورد با رانندگان اتوبوسی که از ماسک استفاده نمی کنند

هم اندیشی پیرامون پروژه طراحی و باززنده سازی کوچه های کلاک پایین

مدیرعامل اتحادیه اتوبوسرانی های شهرهای کشور با اعلام 
شماره پیامک ۳۰۰۰۸۴۰۰ از برخورد با رانندگانی که از ماسک 

استفاده نمی کنند خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، محسن مسلم خانی در تشریح الزام 
استفاده از ماسک در حمل و نقل عمومی گفت: با توجه به 
مصوبه ستاد ملی کرونا و دستور رئیس جمهور بخشنامه ای به 
سازمان های حمل و نقل کشور ارسال شده که براساس آن تمامی 
مسافرینی که از حمل و نقل عمومی اعم از اتوبوس، تاکسی و 

مترو استفاده می کنند ملزم به استفاده از ماسک هستند.
او گفت: رانندگان ناوگان حمل و نقل عمومی باید حتما از 
ماسک استفاده کنند و از سوی دیگر در حال حاضر بخشی از 
کابین رانندگان اتوبوس از سایر بخش ها جداست و ایزوله شده 
و در مابقی اتوبوسرانی ها ظرف روزهای آینده کابین راننده از 

سایر بخش های اتوبوس جدا خواهد شد.
بخش  در  کشور  شهری  اتوبوسرانی های  اتحادیه  مدیرعامل 
اجرای  ضمانت  خصوص  در  خود  صحبت های  از  دیگری 
این طرح نیز گفت: شماره پیامک ۳۰۰۰۸۴۰۰ آماده دریافت 
گزارشات مردمی در خصوص عدم استفاده رانندگان از ماسک 
این شماره  طریق  از  می تواند  در حقیقت شهروندان  است. 
پیامک پلاک اتوبوس مورد نظر  که راننده آن از ماسک استفاده 
نمی کنند به همراه زمان و مکان پیامک کنند تا همکاران ما 

در سریعترین زمان ممکن ضمن بررسی موضوع برخورد لازم 
را انجام دهند.

او تاکید کرد: همکاران ما در بخش های اتوبوسرانی باید از 
گرفتن پول نقد اجتناب کنند و شهروندان حتما کرایه اتوبوس 
را از طریق کارت های بانکی و یا آپ های بانکی پرداخت کنند و 

از رد وبدل کردن اسکناس جدا خودداری کنند.
مسلم خانی در بخش دیگری از صحبت های خود درباره تفاهم 
نامه تولید ۲۰۰۰ دستگاه اتوبوس نیز گفت: در حال حاضر تقریبا 
در کل کشور ناوگان اتوبوسرانی با کمبود زیادی مواجه است 
که این کمبود در کلانشهرها محسوستر است بر همین اساس 
تفاهم نامه ای با شرکت عقاب افشان منعقد شد که  در راستای 
آن دو هزار دستگاه اتوبوس، هزار دستگاه مینی بوس و دو هزار 
شاسی اتوبوس تولید و برای  نوسازی ناوگان اتوبوسرانی به 
شهرهای مختلف تحویل داده خواهد شد البته اولویت تحویل 

برای نوسازی ناوگان با کلانشهرها به ویژه تهران است.
این  توسط  همکار  برای شرکت های  شاسی  گفت: ۲۰۰۰  او 
شرکت تولید می شود تا کابین ها روی آنها سوار و اتوبوس های 
سال  یک  ظرف  می کنیم  بینی  پیش  شود.  تولید  جدید 
آینده این اتوبوسها به ناوگان اتوبوسرانی شهرها تزریق شود. 
همچنین امیدواریم با شرکت های دیگر نیز تفاهم نامه های 

مشابهی منعقد کنیم.

باززنده  و  پروژه طراحی  درخصوص  اندیشی  نشست هم 
اعضای  حضور  با  پایین،  کلاک  های  کوچه  سازی 
شهر  اسلامی  شورای  معماری  و  شهرسازی   کمیسیون 

برگزار شد.
به گزارش دنیای هوادار، رئیس کمیسیون تلفیق شورای 
اهمیت  به  اشاره  با  جلسه  این  در  کرج  شهر  اسلامی 
موضوع محله ی کلاک پایین به عنوان یکی از محلات 
لزوم  بر  فراوان،  پتانسیل های طبیعی  دارای  و  قدیمی 
تدوین ضوابط ویژه برای این گونه بافت های ارزشمند در 

کنار ضوابط عام تاکید کرد.
عباس زارع همچنین با تاکید بر نیاز به ساماندهی و پاک 
سازی محدوده اطراف رودخانه کرج، ضرورت  نظارت برعدم 

دخل و تصرف غیرقانونی در این محدوده را متذکر شد.
وی گفت: به دلیل منقطع شدن محدوده توسط مسیرهای 
اتوبان تهران-کرج، جاده مخصوص راه  ارتباطی همچون 

آهن و خط مترو نیاز به طراحی دقیق مسیرهای دسترسی 
با رعایت سلسله مراتب جهت ایجاد پیوستگی و ارتباط 
نواحی شمالی - جنوبی را دارد که این امر نیازبه انجام 

مطالعات اقتصادی جهت اجرای این پروژه را دارد.
معماری  و  شهرسازی  کمیسیون  رئیس  رسولی؛  احد 
شورای اسلامی شهر کرج نیز بر لزوم تعیین مالکیت در 
کنار نوعیت همه پلاک ها در روند تهیه طرح تفصیلی و 
این گونه پروژه های موضعی تاکید کرد و خواستار توجه 
ویژه به نقش آب و نهرها و روخانه برای ارتقا سرزندگی 

فضا در طرح مذکور شد.
گفتنی است در این جلسه مهندسین مشاور زیستا، تهیه 
کننده طرح مذکور، با هدف کسب نظرات حضار جلسه و 
جمع بندی پیشنهادها، جهت تهیه گزارش نهایی پروژه 
شورای  معماری  و  شهرسازی  کمیسیون  در  طرح  برای 

اسلامی به ارائه گزینه های پیشنهادی پرداختند.
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روزنامه

5 اقتصادی

تحقیقات بازار به بازاریابان نسبت به اتفاقات بازار آگاهی 
می دهد،  زمان دقیق این اتفاقات را مشخص می کند و 
همچنین کمک می کند تا سایر انتخاب های جایگزین را 
نیز شناسایی کنند. برای بازاریابان تحقیق فقط به منظور 
یادگیری انجام نمی پذیرد بلکه هدف اصلی آن کمک به 
گرفتن تصمیمات بهتر است. تصمیمات بازاریابی برای 
اینکه در دید مشتری به درستی جلوه کرده و بتوانند با رقبا 
و دیگر فشارهای خارجی توان مقابله داشته باشند، باید با 

تحقیقات بازار حمایت شوند.
به طور مثال تحقیق بازار، بهترین گزینه های استراتژیک برای 
معرفی محصول جدید و ورود به بازار جدید را به بازاریابان 
انتخاب های  بازاریابان  باعث می شود  اینکار  داد.  خواهد 

بیشتری داشته باشند و ریسک را کاهش دهند.
با اینکه تحقیقات بازار را حتی شاید بتوان با یک جستجوی 
کوچک در اینترنت نیز انجام داد ولی برای اکثر بازاریابان 
شناخت بهترین راه برای انجام تحقیق بازار، چه توسط 
خودشان و چه با کمک گیری از یک شرکت تحقیقات 

بازار می تواند به طرز قابل ملاحظه ای اثربخشی پروژه را 
افزایش دهد.

اهمیت تحقیقات بازار در یک کسب و کار چیست؟

1. تحقیقات بازار می تواند فروش و کمپین بازاریابی شما 
را گارانتی کند

تحقیقات بازار نه  تنها به شما در شناسایی فرصت های 
بازار کمک می کند،  بلکه در طراحی کمپین های بازاریابی که 
دقیقا علایق مشتریان بالقوه شما را تحت تاثیر قرار می دهد، 

کمک کرده و فروش شما را افزایش می دهد.
2. تحقیقات بازار به شما در رصد کردن رقبایتان کمک 

می کند
شما می توانید با تحقیقات بازار مسیر پیشرفت شرکت 
خود و هم چنین رشد سایر شرکت ها را با دنبال کردن 
رقیبانتان رصد کنید. این کار باعث می شود که با تدوین 
استراتژی های به موقع، همیشه یک گام از رقبایتان جلوتر 

باشید.
3. تحقیقات بازار به شما در حداقل کردن ضررهای کسب 

و کارتان کمک می کند
احتمال ضررهای هنگفت در کسب و کار بوسیله شناسایی 
مشکلات احتمالی و تعیین بهترین راه حل ها کاهش 
پیدا می کند. هنگامی که بعد از ایجاد یک محصول جدید 
برنامه های  انجام گیرد،  احتمال شکست  بازار  تحقیقات 
بازاریابی ان محصول کاهش می یابد. زیرا بهترین بازار و 

بهترین استراتژی بازاریابی از قبل مشخص شده اند.

چرا شرکت ها به تحقیقات بازار نیاز دارند؟

- تشخیص مشکلات احتمالی در حوزه کسب و کار شرکت
دلایل  تعیین  و  موجود  مشتریان  نیازهای  شناسایی   -

انتخاب محصولات شرکت توسط آن ها
- مشخص شدن فرصت های جدید و روند های بازار

- شناسایی حوزه های جدید برای گسترش شرکت و افزایش 
تعداد مشتریان

- تشخیص نیازهای مشتریان بالقوه
- تعیین هدف های شرکت برای رشد، فروش و توسعه 

محصول
- گرفتن تصمیمات بهتر در مورد خدمات شرکت و تدوین 

استراتژی های موثر
اهمیت تحقیقات بازار در موفقیت یک کسب و کار را با 
هم مرور کردیم. تحقیقات بازار محدود به یک زمان خاص 
نیست و در طی همه مراحل زنجیره ارزش یک کسب و کار 

می تواند صورت بپذیرد. 

بازاریابی

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

تحقیقات بازار چه نقشی در موفقیت کسب و کارها دارد؟

»رئیس کل بانک مرکزی«: 

روند تأمین ارز متحول می شود

»سخنگوی کمیسیون برنامه و بودجه مجلس« خبر داد:

بررسی اصلاح ساختار کلی بودجه با حضور نوبخت 

رئیس کل بانک مرکزی در ارتباط با بازار ارز توضیح 
داد: گزارش های خوبی از افزایش قابل توجه صادرات 
نفت، فرآورده های نفتی و صادرات غیرنفتی و خبرهای 
مثبت از آزاد شدن منابع مسدودی بانک مرکزی دریافت 

کرده ام که روند تأمین ارز را متحول خواهد کرد.
»عبدالناصر همتی« با انتشار یادداشتی اینستاگرامی با 
موضوع »درباره بازار ارز«،  افزود: »قبلاً هم تأکید کرده ام؛ 
تلاطم این روزهای بازار، عمدتاً از عدم تعادل عرضه 
و تقاضا در بازار حواله ارز، به خاطر مشکلات ناشی از 

کرونا در ابتدای سال، نشأت گرفته است. با فروکش 
کردن تدریجی تقاضاهای تجمیع شده ماههای قبل و 

افزایش عرضه در نیما تعدیل خواهد شد.«
صادرکنندگان  شده؛  تصریح  یادداشت  این  ادامه  در 
برای  فرصت  هستند؛  کشور  ارزآوری  اصلی  تکیه گاه 
هفته   ۲ در  صادراتی  ارز  دلار  میلیاردها  برگرداندن 
آتی پایان می یابد. این فرصت به هیچ وجه تمدید 
قوه  بانک مرکزی،  با هماهنگی  فردا  از  نخواهد شد. 
نظارتی،  نهادهای  و  صمت  وزارت  قضائیه،  محترم 

صادرکنندگانی که تاکنون تعهد خود را ایفا نکرده اند، 
در لیست های ده نفره برای توضیح در مورد نحوه ایفای 

تعهدات دعوت می شوند.
رئیس کل بانک مرکزی در این مطلب افزوده است: 
مجدداً تأکید می کنم؛ بانک مرکزی دخالت هدفمند 
خود در بازار را به تشخیص خود و با در نظر گرفتن 
مصالح عالیه اقتصادی کشور اعمال خواهد کرد. بانک 
مرکزی یک  بار در مهرماه ۹۷ توان خود را نشان داد. 
برخی به خاطر اشتباه محاسباتی تا دوسال برای فروش 
دلارهای ۱۹ هزار تومانی خود معطل ماندند. امروز نیز 
ریسک بازار ارز برای سرمایه گذاری به شدت افزایش 
پیدا کرده است و من نیز وظیفه دارم این را به فعالان 

اقتصادی گوشزد کنم.

سخنگوی کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس 
شورای اسلامی با تشریح موضوع بررسی اصلاح ساختار 
کلی بودجه در نشست دیروز با حضور رئیس سازمان 
برنامه و بودجه، گفت: محمد باقر نوبخت متن مقدماتی 
این اصلاحیه را به رئیس مجلس و رئیس کمیسیون 

ارائه کرده است.
در  مفتح  محمدمهدی  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
تشریح نشست روز یکشنبه کمیسیون برنامه، بودجه و 
محاسبات افزود: محمد باقر نوبخت به همراه معاونانش 
و مصارف  درآمدها  میزان  از  گزارشی  ارائه  منظور  به 

بودجه سال ۹۹ در جلسه روز گذشته حاضر شدند.
در  کرد:  تصریح  در مجلس  تویسرکان  مردم  نماینده 
قانون بودجه سال ۹۹ اعدادی در زمینه منابع و مصارف 

پیش بینی شده است اما با توجه به مشکلات اقتصادی 
پیش آمده در کشور، شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
تا  بود  بودجه خواسته  برنامه و  از سازمان  قوا  سران 
گزارشی درباره اینکه اگر اعداد بودجه به واقعیت نپیوندد 
و نیاز به اصلاح داشته باشد را تدوین کند تا دولت 
براساس آن بویژه دربخش هزینه ها برنامه ریزی انجام 

دهد.
مفتح تاکید کرد: نوبخت در گزارش دیروز خود اعلام 
کرد، سازمان برنامه و بودجه تلاش می کند تا در حد 
با  و  بودجه  درآمدهای  تحقق  بر  مبنی  پیش بینی ها 
رعایت پرداخت های اجتناب ناپذیر، بتواند حقوق ها را 
پرداخت کند و در کنار آن هم نسبت به فعالیت های 
عمرانی به نحوی که فعالیت های عمرانی و سازندگی 

کشور دچار خللی نشود، اقدامات موثری را انجام دهد.
و  مقدماتی  متن  نوبخت  اینکه  به  اشاره  با  مفتح 
رئیس  به  را  بودجه  کلی  ساختار  اصلاح  چارچوب 
مجلس و حاجی بابایی رئیس کمیسیون برنامه، بودجه 
و محاسبات ارائه کرده است، اظهار کرد: در نشست دیروز 
بودجه که مطالبه جدی مقام  درباره اصلاح ساختار 
معظم رهبری است و اقدامات سازمان برنامه و بودجه 

در این مورد مباحثی مطرح شد.
سخنگوی کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس 
تصریح کرد: قرار شد این کمیسیون جلسات منظمی 
را در خصوص بررسی مبانی اصلاح ساختار و تنظیم 
بودجه با نوبخت برگزار کند تا با هماهنگی بیشتری این 

اصلاحات انجام شود.

»وزیر نیرو« خبر داد:

بهره برداری از ۲۵۰ پروژه بزرگ آب 
و برق در سال ۹۹

وزیر نیرو در نامه ای خطاب به رئیس جمهوری نوشت: وزارت 
نیرو امسال هدف نخست خود را افتتاح ۲۵۰ طرح بزرگ در 

صنعت آب و برق قرار داده است.
به گزارش »دنیای هوادار«، »رضا اردکانیان« در پی قدردانی 
مکتوب حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی، درخصوص 
اقدامات انجام شده در قالب پویش #هرهفته_الف_ب_ایران، 
طی نامه ای خطاب به رئیس جمهور نوشت: اطمینان خاطر 
می دهم که در سال ۱۳۹۹ نیز کارکنان خدوم صنعت آب و برق، 
سعی وافر می کنند تا دو خدمت حیاتی آب و برق به کفایت، 

ارائه شده و رضایت هموطنان فراهم باشد.
وی افزود: باور داریم موفقیتی که گزارش آن ارائه شد، حاصل 
عملکرد تنها وزارت نیرو نیست بلکه کل سازمان دولت از 
جمله سازمان برنامه و بودجه، وزارت امور اقتصادی و دارائی، 
بانک مرکزی، وزارت نفت، وزارت جهادکشاورزی، وزارت کشور، 
سازمان حفاظت محیط زیست و... در این توفیق سهیم اند 
و موفقیت حاصل شده دستاورد مجموعه دولت تدبیر و امید 

است.
اردکانیان ادامه داد: اطمینان دارم که دولت تدبیر و امید در 
دور اول و دوم فعالیت خود، انبوهی از موفقیت ها نظیر آنچه 
در پویش »هرهفته_الف_ب_ایران« ارائه شد را در کارنامه خود 
دارد. زیرساخت های بسیاری در هفت سال گذشته احداث 
برخی  و  رسیده  بهره برداری  به  مهمی  طرح های  شده اند، 

سازوکارهای نرم افزاری و حکمرانی کشور نیز اصلاح شده اند.

بازار خودرو؛ همچنان بی ثبات
 و در رکود!

بررسی میدانی بازار خودروی پایتخت حاکی از رشد دو تا ۱۰ 
میلیون تومانی قیمت خودروهای داخلی در یک هفته اخیر 
است، افزایش قیمت هایی که به گفته کارشناسان بیش از هر 
چیز ناشی از رشد قیمت دلار و افزایش قیمت ها در بازارهای 

موازی است.
روز گذشته )یکشنبه( در گروه سایپا هر دستگاه پراید ۱۳۱ به ۷۷ 
میلیون تومان، پراید ۱۱۱ به ۸۷ میلیون تومان، پراید ۱۵۱ )وانت 
پراید( به ۸۷ میلیون تومان، تیبا صندوق دار به ۸۸ میلیون 
تومان، تیبا ۲ به ۹۷ میلیون تومان، ساینا ۹۸ میلیون تومان و 

کوییک ۱۱۳ میلیون تومان قیمت خورد.
در گروه ایران خودرو نیز قیمت هر دستگاه پژو ۴۰۵ به ۱۲۷ 
میلیون تومان، سمند ال ایکس به ۱۳۲ میلیون تومان، پژو 
۲۰۶ تیپ ۲ به ۱۴۴ میلیون تومان، پژو ۲۰۶ تیپ ۵ به ۱۷۵ 
میلیون تومان، پژو ۲۰۶ وی هشت به ۱۷۰ میلیون تومان، پژو 
۲۰۷ اتوماتیک ۱۷۳ میلیون تومان، دنا ۱۸۲ میلیون تومان و دنا 

پلاس ۲۴۳ میلیون تومان قیمت گذاری شدند.
بررسی قیمت ها در مقایسه با هفته گذشته رشد دو میلیون 
تومانی پژو ۴۰۵، رشد چهار میلیون تومانی قیمت پژو ۲۰۶ تیپ 
۲ و سمند، رشد سه میلیون تومانی پژو ۲۰۷ دنده ای و رشد 

هشت میلیون تومانی پژو ۲۰۷ اتوماتیک را نشان می دهد.
در دسته مونتاژ ها اما افزایش قیمت ها چشمگیرتر است و 
صاحبان خودروها قیمت های بالاتری از مشتریان مطالبه می 

کنند.
دیروز هر دستگاه هایما اس ۷ با رشد ۵۰ میلیون تومانی نسبت 
به یک ماه گذشته ۴۶۸ میلیون تومان، سراتو با رشد ۸۰ میلیون 
تومانی به ۵۵۰ میلیون تومان، جک اس ۵ با رشد بیش از ۵۰ 
میلیون تومانی به ۴۵۳ میلیون تومان، همچنین چانگان به 
۳۳۰ میلیون تومان و پژو ۲۰۰۸ به ۶۰۰ میلیون تومان قیمت 

خوردند.
کارشناسان معتقدند هرچند قیمت های بالایی برای خودروها 
اعلام می شود، اما در حقیقت فروشنده و خریداری در بازار 

وجود ندارد.

صنعت و معدن

دکتر علی قوامی

  تحلیل گر بازارسرمایه

بانک و بیمه

خانه ملت
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اساسا چیز جذابی در تلویزیون وجود ندارد. مردم به قدری که به شبکه های خارجی، فارسی 
زبان توجه دارند، شبکه های تلویزیون را دنبال نمی کنند و شاید تنها بخشی از اخبار شبکه 
خبر را دنبال کنند بنابراین وقتی تلویزیون در چنین شرایطی قرار دارد، دادن شبکه نمایش 

خانگی به آن اشتباه است. 

فرهنگی

نقدی بر فیلم »ریچارد جول« اثر »کلینت ایستوود«؛

کابوس  اشتباهی

»ریچارد« جول فیلمی است پر تنش با داستانی کش و 
قوس دار درباره ی یک بی گناه که اشتباهی و با جوسازی 
رسانه ای یک شبه تبدیل به تروریست هولناک می گردد. 

که  داده  نشان  آثارش  در  همیشه  ایستوود«  »کلینت 
علاقه ی ویژه ای به شخصیت های حقیقی با داستان های 
واقعی دارد. »ریچارد جول« یکی دیگر از فیلم های او و 
همچنین تازه ترین آن هاست که آن را در ۹۰ سالگی 
ساخت و اکران کرد. فیلمی پر تنش با داستانی کش و 
قوس دار درباره ی یک بی گناه که اشتباهی و با جوسازی 
رسانه ای یک شبه تبدیل به تروریست هولناک می گردد. 
این فیلم رسانه را همچون یک هیولایی  ایستوود در 
نشانه می رود که می تواند با جو سازی هایش زندگی آرام 
و شرافت مندانه ی یک مرد بی آزار را تبدیل به کابوسی 

هراس انگیز کند. 
ریچارد جول شخصیتی است که در سال ۱۹۹۷ در حین 
برگزاری المپیک، جان مردم را از انفجار یک بمب و حمله ی 
تروریستی نجات داد اما فقط سه روز عنوان قهرمانی را کسب 
کرد و سپس تبدیل به عامل و مضنون اصلی واقعه گشت. 
ایستوود مانند آثار موفقش در اینجا درام و کانسپت تنش آور 
و بدون رکودی را می سازد که از ابتدا مخاطب همراه کاراکتر 
ریچارد می گردد، به خصوص اینکه برای ایفای نقش این 
شخصیت از یک بازیگر گمنام استفاده شده که قطعا پس از 
این فیلم دیگر گمنام نخواهد ماند چون بازی اش به شکل 

عالی ای اندازه و خوب است. 
»ریچارد جول« مانند فیلم »رودخانه ی مرموز« اثر موفق 
ایستوود در باب »اتهام به یک آدم بی گناه« است. در 
آن فیلم مضنون قتل یک فرد میانسال ضعیف النفسی 
بود که به دلیل فشارهای روانی نمی توانست به درستی 
از حقوقش دفاع کند و در این فیلم با یک پیر-پسر 
ساده دل از جنس ولتری اش مواجهه ایم که فقط و فقط 
چشم و امیدش به وکیلش است. سم راکول بهترین 
میزان  بود، چون  وکیل  این  نقش  ایفای  برای  گزینه 
تلرانس درام را مواج و متعادل می کند. هر آنچه که 
ریچارد آدم درونگرایی است، مکمل او )راکول( برونگرا 
دقیقا  عصیانگری  این  ایفای  و  می باشد  عصیانگر  و 
در قد و قواره ی راکول جای می گیرد. اما در بین این 
تمام  که  مهربان  مادری  وجود  ممزوج،  کاراکتر  دو 
اکت هایش اندازه بوده و در بطن درام حس می آفریند، 
ساختار روایی اثر را متراکم می کند. ایستوود همیشه 
ثابت کرده که قصه گوی چنین داستان های پر تنشی 
است، به خصوص اگر در باب امنیت ملی باشد. شروع 

را به خاطر بیاورید؛ آمریکایی های خوشحال در  فیلم 
حال خوش گذرانی هستند و از لذت آزادی و خوشی 
کیف می برند تا اینکه گروهی به نام مجاهدین بمبی در 
سنترال پارک منفجر می کنند. ایستوود باید در همینجا 
قطب ایدئولوژیک خود را به صورت زیر لایه ای هم شده 
در بطن فرم بکارد چون بلاخره او کارگردان »تک تیرانداز 
آمریکایی« است و یک جمهوری خواه وطن پرست. اما در 
ادامه دوربین بر روی ریچارد زوم گشته و میزانسن ها 
مالیده  رسانه  بر  فیلمساز  نقد  تیغ  و  رفته  داخل  به 
می شود، البته در کنار رسانه بازوی دوم یعنی دولت 
را  افتضاح  این  تا  کارزار شده  وارد  آی هم  بی  اف  و 
بیشتر دامن بزند. فیلم پیشبرد درامش خوب و منسجم 
جلو می رود اما در فصل پایانی متاسفانه تمام آن بار 
تنش زا گویی فدای محافظه کاری آقای فیلمساز می گردد 
و همه چیز اینگونه جلوه داده می شود که چند مامور 
نالایق اف بی آی به خاطر فرض اشتباهشان مقصرند 
با اینکه ما به عنوان مخاطب منتظر زیر سئوال بردن 
سیستم قانونی ایالات متحده بودیم یا از طرف دیگر 
عاقبت کار آن خبرنگار که تمام این جریانات از سمت 
او بود هم در پایان به هاله ای از ابهام سقوط می کند. 
فیلم به خوبی از ابتدا پرسوناژ ریچارد جول را برایمان 
به  را  متزاحم  عاملان  در حینش  و  می کند  دراماتیزه 
تصویر می کشد ولی در پایان گویی فیلمساز نمی خواهد 
به روشنی میل آنتاگونیستی )ضدقهرمانی( را به دولت 
و پلیس فدرال نسبت دهد که همین امر باعث وا رفتن 
جمع بندی در »ریچارد جول« می شود. ما از یکسو یک 
پروتاگونیست سمپات و نیمه قدیس داریم اما از آن 
سو دقیقا مشخص نیست توپ باید چگونه در زمین 
آنتاگونیست بچرخد، به بیانی بلاخره مسبب این داستان 
کیست؟! حتی در انتها منشی شدن ریچارد در اداره ی 
پلیس نکند ادای دین دولت بوده است؟ این مواضع 
به درستی در انتهای فیلم حل و فصل نمی شود چون 
فیلمسازش در این موارد محافظه کار است، البته در یک 
مورد خوشبختانه ایستوود به سمت این موضوع نرفت تا 
آن گروه مجاهدِ قطعا مسلمان را ببندد به ریش ریچارد 

جول که اگر اینطور می شد هم تعجبی نمی کردیم. 
»ریچارد جول« فیلم نسبتا سرپا و خوبی است با یک 
پایان وا رفته و محافظه کار که گویی فیلمساز هم در 
موضع آخر خودش را در نقش یک مامور امنیتی دانسته 
به سیستم  نقد  اما  بکند  نقد  باید  که  ماموری  است، 
خراب  داستان  فردی.  سهل انگاری های  به  بلکه  نه، 
شدن زندگی ریچارد جول ها در تاریخ قضایی آمریکا با 
امنیتی اش  و  پلیسی  سرویس  فاجعه بار  افتضاحات 
بارها اتفاق افتاده و در این فیلم با چنین بار تنش زایی 
مخاطب منتظر یک عدالت درست و درمان در انتهاست، 
اما عدالتی دیده نمی شود، به جز یک هَپی  انِد )پایان 
خوش( سانتی مانتال ملی - امنیتی از جنس شعارهای 

محافظه کاری سیاست مداران...

سینمای ایراندست به نقد

»رئیس جامعه صنفی تهیه کنندگان«:

دادن مجوز شبکه نمایش خانگی به صداوسیما 
به معنای نابودی آن است!

به  خانگی  نمایش  شبکه  دادن  می گوید:  هاشمی  ضیا 
هم  خانگی  نمایش  شبکه  البته  است.  اشتباه  تلویزیون 
اشکالاتی دارد که باید برطرف شوند ولی وقتی صحبت از 
واسپاری آن به صداوسیما می شود یعنی می خواهیم آن 

را نابود کنیم.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایلنا، بحث واگذاری 
مجوز تولید مجموعه های شبکه نمایش خانگی از وزارت 
با  که  بوده  روزها  این  روز  موضوع  صداوسیما  به  ارشاد 
با این همه سازمان  انتقادات بسیاری همراه شده است. 
صداوسیما از مدت ها قبل در تلاش است تا هر طور شده 
تولید مجموعه های نمایشی را به صورت انحصاری در دست 

بگیرد.
ضیا هاشمی )رئیس جامعه صنفی تهیه کنندگان( درباره 
گمانه زنی های مطرح شده مبنی بر اینکه از این پس مجوز 
ساخت مجموعه های شبکه نمایش خانگی باید از طریق 
صداوسیما داده شود، به ایلنا گفت: من به جریان صنفی 
این موضوع کاری ندارم ولی این مسئله به شدت سیاسی 
است. جناح هایی می خواهند همدیگر را تخریب کنند و از 
این جهت به دنبال این موضوع آمده اند. وقتی تلویزیون با 
این همه شبکه داخلی و خارجی نتوانسته موفق عمل کند، 
چه اصراری برای این کار دارد. جدا از فضای سیاسی موجود، 

تلویزیون مخاطبان را رها کرده است.
وی در ادامه بیان کرد: اساسا چیز جذابی در تلویزیون وجود 
ندارد. مردم به قدری که به شبکه های خارجی، فارسی زبان 
توجه دارند، شبکه های تلویزیون را دنبال نمی کنند و شاید 
تنها بخشی از اخبار شبکه خبر را دنبال کنند بنابراین وقتی 
تلویزیون در چنین شرایطی قرار دارد، دادن شبکه نمایش 
خانگی به آن اشتباه است. البته شبکه نمایش خانگی هم 
اشکالاتی دارد که باید آنها را برطرف کرد ولی وقتی صحبت 
از واسپاری آن به صداوسیما می شود یعنی می خواهیم آن را 
نابود کنیم. خب چه کاری است، به نظر من در آن را ببندیم، 
بهتر از این است که آن را به تلویزیون بدهیم چراکه تلویزیون 
اگر مدیریت کارآمدی داشت رسانه خودش را اصلاح می کرد.
بازگشایی سینماها بعد از نزدیک به چهار ماه، آن هم در 
شرایط همه گیری ویروس کرونا، تصمیمی عجیب بود که 
از ابتدا نیز با مخالفت بسیاری همراه شد و امروز دو هفته  
از بازگشایی سینماها نمی گذرد که گمانه زنی ها از تعطیلی 
مجدد آنها خبر می دهد. رئیس جامعه صنفی تهیه کنندگان 
درباره احتمال بسته شدن مجدد سینماها و وضعیت کلی 
سالن های سینما توضیح داد: باتوجه به اوج گرفتن مجدد 
کرونا، هر اجتماعی اعم از حضور جمعی افراد در مساجد، 
کلیساها، امامزاده ها و سینماها خطرناک بوده و تفاوتی با 
هم ندارند. البته سینما و تئاتر مقداری خطرناک تر است، زیرا 
سیستم تهویه )گردش هوای داخلی( دارند که همین امر 
می تواند زمینه ای برای شیوع بیشتر ویروس در این سالن ها 
باشد بنابراین باید بگویم که این مکان ها به شدت خطرناک 

هستند.
هاشمی درباره چرایی بازگشایی سینماها در چنین شرایطی 
بیان کرد: وزارت ارشاد علاقمند به باز شدن سینماها بود ولی 
اصراری برای این اتفاق نداشت اما دولت معتقد است همه 
مشاغل باید فعال باشد. بخشی از فراگیری و ابتلا فقط در 
سینما رخ می دهد که سبب می شود ما مخاطبان نازنین خود 

را از دست بدهیم که به نوعی خطراتی برای سال های آینده را 
نیز به وجود می آورد. در شرایط کنونی دنیا نمی داند کرونا چه 
سرانجامی پیدا می کند. بنابراین باز کردن سالن های سینما، 

یک حرکت عجولانه بود که رخ داد.
وی افزود: با اوج گرفتن کرونا همه پیش بینی می کنند که 
مجددا سینماها بسته شوند. به اعتقاد من خیلی زود این 
تصمیم گرفته شد و سینماها مجددا تعطیل می شوند. به 
نوعی اگر این کار را نکنیم با مخاطبان دشمنی کرده ایم. 
چراکه این ویروس بسیار خطرناک است. قطعا با تعطیلی 
سینماها، تولید هم دچار اختلال می شود و سینما ضربه 

مهلکی می خورد، اما در این شرایط چه باید کرد؟
هاشمی ادامه داد: طی اطلاعاتی که من از تولیداتی که 
به  باید بگویم وضعیت  دارم،  انجام است  اکنون در حال 
شدت غیرقابل کنترل است چراکه فضاهای فیلمبرداری این 
فیلم ها مکان های بسته ای است که در آنها خیلی فاصله 
اجتماعی هم رعایت نشده و افراد ماسک هم نمی زنند. البته 
مکان های مختلف را ضدعفونی می کنند ولی توجهی به 
ماسک زدن که مهمترین بخش جلوگیری از انتشار ویروس 

است، نمی شود.
این تهیه کننده همچنین درباره اینکه دولت تا چه اندازه در 
این شرایط از سینما حمایت کرده، عنوان کرد: وزارت ارشاد 
چیزی ندارد که بتواند کمک کند. اما دولت به معنای دولت 
اجرایی هیچ علاقه ای به سینما ندارد. یعنی برای آنها تفاوتی 
نمی کند که سینما از بین برود یا نه. در شرایطی هستیم که 
معیشت مردم به مخاطره افتاده، ولی دولت کاری از پیش 
نمی برد. به عنوان نمونه اکنون قیمت ملک ها اینقدر لجام 
گسیخته و وحشتناک بالا رفته که حد ندارد ولی کاری برای 
آن نشده است. البته قانونی برای اجاره بها تصویب کردند اما 
در واقع گرانی را بیشتر می کند. گفته اند که اگر بیشتر از یک 
خانه داشته باشید باید مالیات بیشتری بدهید، خب مالک 
هم به همان میزان قیمت اجاره را بالا می آورد. باید بدانیم 

که این راهش نیست.

پژمان خلیلزاده

 نویسنده و منتقد
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روزنامه

7 ورزشی

شرایط چنان بغرنج و غیر عادی است که دشوار می شود زمانی را برای آغاز فعالیت های ورزشی خصوصا 
رشته ای چون کشتی در نظر گرفت. یکه تازی بیماری کرونا و ویروس بدخیمی که جهان معاصر را به چالش 

کشیده و زندگی نوع بشر را تحت تاثیر قرار داده همچنان ادامه دارد. 

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

لیگ کشتی، شاید وقتی دیگر

به جرات می توان ادعا کرد میزان اعلام آمادگی تیم ها برای حضور 
در لیگ برتر کشتی سال ۹۹ در نوع خود کم است. اگرچه مفهوم 
اعلام حضور با حضور قطعی در مسابقات با یکدیگر تفاوت بسیار 
دارد. به همین دلیل پیشاپیش نمی توان گفت چه تعداد تیم عملا 
پای در میدان مسابقه خواهند گذاشت. با تمام این احوال همین 
تعداد اعلام حضور را هم باید به فال نیک گرفت به شرطی که بتوان 

زمانی را برای آغاز مسابقات تعیین کرد.
شرایط چنان بغرنج و غیر عادی است که دشوار می شود زمانی را 
برای آغاز فعالیت های ورزشی خصوصا رشته ای چون کشتی در نظر 
گرفت. یکه تازی بیماری کرونا و ویروس بدخیمی که جهان معاصر 
را به چالش کشیده و زندگی نوع بشر را تحت تاثیر قرار داده همچنان 
ادامه دارد. خبر درگذشت همه روزه هموطنان، سینه ها را بی تاب و 
چشم ها را گریان کرده است. در این شرایط حساس و نفسگیر مگر 
می توان پای در میدان مسابقه ای گذاشت که قهرمانان نفس در نفس 
هم می دمند و سر بر سر هم می گذارند؟ هر چند نا امید نمی توان 
شد و دست روی دست نباید گذاشت. درست به همین دلیل برخی 
تیم ها و قهرمانان پیشاپیش قراردادها را بسته و آماده حضور در لیگ 
شده اند. دشواری کسب معیشت و سختی روزگار امان مردم خصوصا 
طبقه فرودست را بریده و قاطبه ورزشکاران نیز از این قاعده مستثنی 
نیستند. کشتی گیران سال تا سال چشم به پهن شدن سفره لیگ دارند 
تا معاش خود را آن سوی وزن کم کردن، آسیب دیدن و هزار و یک 
دشواری دیگر فراچنگ می آورند و امسال نیز از این قاعده مستثنی 
نیست به شرطی که کرونا امکان برگزاری مسابقات را فراهم سازد. عده 
ای امید دارند هر چه زودتر باید چراغ لیگ روشن شود و گروهی دیگر 
با بدبینی و احتیاط موضوع را پی گیری می کنند. در همین راستا تیم 
هایی چون بازاربزرگ ایران با تمام قوا و امکانات پای در میدان گذاشته 
اند. آنان حتی سخنگوی تیم ها را نیز انتخاب کرده اند تا کیومرث 
مهرابی در مقام سرپرست و مدیر با تجربه، به عنوان سخنگو اخبار و 
رویدادهای دو تیم کشتی آزاد و فرنگی را نیز انعکاس دهد. در سوی 
دیگر علیرضا رضایی به عنوان سرمربی تیم کشتی دانشگاه آزاد جمعی 
از جوانان با انگیزه را به خدمت گرفته و انتظار دارد دانشگاه آزاد همانند 
سال گذشته  با همین جوانان شگفتی ساز شود. تیم تازه وارد دریاچه 
ارومیه که بسیاری امید دارن با هدایت بهروز یاری، محمد طلایی و 
هادی حبیبی شگفتی ساز این دوره از مسابقات باشد با جدیت کار 
خود را دنبال می کند. تیم های دیگری که اعلام آمادگی کرده اند نیز 

در حال سبک سنگین کردن شرایط جهت یارگیری هستند اما این 
همه بیم و امید در حالی است که کسی نمی داند مسابقات چه زمانی 
برگزار خواهد شد و آیا اصولا در شرایط کنونی چنین امکانی وجود دارد؟

جامعه کشتی در صف انتظار!

خبر ابتلای حسین نوری به کرونا و تلاش ها برای مداوی دارنده 
مدال برنز کشتی فرنگی جهان و اخبار نگران کننده دیگری که از 
زوایای مختلف ورزش کشور به گوش می رسد، دست ها را در جهت 
چرخاندن گردونه لیگ سست کرده است. جه بسا این اخبار ناگوار 
امیدهای برخی حامیان مالی و بزرگان کشتی را نسبت به برگزاری 

مسابقات در آینده نزدیک با خلل مواجه سازد.
محمد حسن محبی چهره نام آشنای کشتی کرمانشاه و کشور در 
همین راستا به نگارنده گفت: همه شرایط برای تیمداری کرمانشاه 
آماده است. استاندار، شهردار و مدیرکل تربیت بدنی دست در دست 
هم داده اند تا تیمی منسجم و قدرتمند از کرمانشاه در لیگ حضور 
پیدا کند اما با توجه به شرایط موجود و شیوع مجدد بیماری کرونا 
دست نگاه داشته ایم. شخصا در تیم احتمالی هیچ مسئولیتی ندارم 
و صرفا ناظر عملکرد و فعالیت آنان خواهم بود. هدف این است که 
سکان هدایت در دست مربیان بومی کرمانشاه قرار داده شود. وی 
ادامه داد: شرایط دشوار به نظر می رسد. امیدوارم طی روزها و هفته 
های آینده اوضاع بهتر شود وگرنه در این وضعیت امکان حضور 

کشتی گیران در مسابقات لیگ بعید به نظر می رسد.
ایستاده  ارومیه  دریاچه  تیم  که پشت  اسپانسری  کیانی  احمد 
و تلاش دارد نخستین حضور خود در عرصه وزش اول را پررنگ 
اعلام کند می گوید: در امور فنی و جمع و جور کردن تیم نقشی 
ندارم. کادر فنی این مهم را بر عهده گرفته و وظیفه من حمایت و 
پشتیبانی است. در همین راستا آن ها تشخیص داده اند اقدامات 
اولیه انجام و قراردادها بسته شود. هر زمان شرایط عادی شد و 
مسئولین ذیربط اجازه برگزاری مسابقات را صادر کردند ما هم وارد 
میدان می شویم. هدف ما حرکت در یک مدار متعادل و دستیابی 
به هدف تعیین شده است. کند روی و تند روی در دستور کار 
نخواهد بود.کشتی ورزش اول ماست و قهرمانان این ورزش باید 
قدر و منزلت درخور داشته باشند به همین دلیل سعی ما این است 
تیمی اخلاق مدار و در عین حال توانمند را سر و سامان دهیم. در 
هر حال امیدواریم هرچه زودتر بیماری کرونا فروکش کند و مردم 

به زندگی عادی خود بپردازند.
این  از  اوضاع، حکایت  بررسی  و  این سخنان  تمام  بندی  جمع 
واقعیت دارد که چه بسا مسابقات لیگ امسال حتی شهریور ماه نیز 
آغاز نشود. به قول »محمدبنا« -سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی- شاید 
این اقدامات و تلاش ها برای برگزاری لیگ، بازارگرمی خوبی باشد اما 
با قاطعیت نمی توان گفت مسابقات از چه زمانی آغاز خواهد شد. 
وقتی بیماری فراگیر شده و روزانه ده ها نفر جان خود را از دست 

می دهند چگونه می شود مسابقه برگزار کرد؟

بانوان دیدگاه

»شکوفه صفری«:

باشگاه های معتبر کیفیت لیگ را بالا می برند

دبیراجرائی و سرپرست تیم ملی فلوربال بانوان 
منصوب شد 

عضو تیم ملی والیبال زنان گفت: تیم های پویا 
و ریشه دار باید در لیگ برتر حضور داشته باشند. 
باشگاه های معتبر کیفیت لیگ را بالا می برند و 

لیگ زنان جذاب خواهد شد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، »کوفه 
صفری« روز گذشته با اعلام این خبر اظهار داشت: 
»محمدرضا داورزنی«  رزومه خوبی در دوران ریاست 
خود در فدراسیون والیبال داشت. وی همواره به 
دنبال توسعه والیبال بوده و در سال های حضور او 
در فدراسیون شاهد تغییر و تحولات خوبی در تیم 
ملی مردان بودیم. حال که او ریاست فدراسیون 

را برعهده گرفته باید تدابیر خوبی را در نظر بگیرد.
وی افزود: در نظر گرفتن پاداش برای لیگ برتر و 
دسته یک زنان نقطه عطف و امتیاز خوبی است 
که انگیزه بازیکنان را برای حضور در لیگ چند برابر 
می کند. مبلغ این پاداش هم خوب است  و این 
امر می تواند انگیزه بیشتری را برای حامیان مالی 

ایجاد کند تا قراردادهای بهتری با بازیکنان ببندند.
ملی پوش والیبال زنان ادامه داد: تیم های پویاتر و 
بهتر باید در لیگ برتر حضور یابند نه حامی مالی 
ضعیف که پول بازیکن را ندهد و حتی در فصل 

بعد هم شرکت نکند. باشگاه های فرهنگی و ورزشی 
سیستم  آزاد  دانشگاه  و  پیکان  آهن،  ذوب  مثل 
متفاوت و خوبی دارند. باشگاه های معتبر کیفیت 
لیگ را بالا می برند و لیگ زنان جذاب خواهد شد.

وی عنوان کرد: همچنین لیگ زنان باید رسانه ای 
شود. در ۲ سال گذشته برنامه ای در شبکه ورزش 
پخش می شد که هر هفته علاوه بر بررسی لیگ 
مردان حداقل یک ربع لیگ زنان را ارزیابی می کرد. 
چه ایرادی دارد که لیگ زنان پوشش خبری داشته 

باشد تا همه بتوانند بازی های ما را ببینند.
صفری یادآور شد: قراردادم با ذوب آهن یکساله 
بود و فعلا تمرینات شروع نشده و اعلام کرده اند 
تا بازیکنانی که آسیب ندارند کم کم تمرینات خود 
را شروع کنند. شاید برای فصل آینده در لیگ برتر 
نباشیم و همسرم »محسن باباصفری« دروازه بان 
تیم ملی هندبال ایران را در لیگ رومانی همراهی 

کنم.
ملیپوش والیبال زنان خاطر نشان کرد: از ۲ تیم 
والیبال رومانی پیشنهاد داشتم اما به خاطر آنکه 
این تیم ها در شهر دیگری بود و از همسرم دور 

می شدم، نپذیرفتم.

»رها  دولو خانم  رمضانعلی  از سوی  طی حکمی 
لاسمی« به عنوان دبیر اجرایی و سرپرست تیم های 

ملی بانوان فلوربال منصوب شد.
انجمن  رئیس  -رئیس  دولو  رمضانعلی  درحکم 
فلوربال- آمده:»نظر به تعهد و تجربیات ارزنده شما 
در عرصه ورزش به موجب این ابلاغ شما را به عنوان 
دبیر اجرایی و سرپرست تیم های ملی فلوربال بانوان 
منصوب می کنم. امید است ضمن هماهنگی با 

نایب رئیس بانوان انجمن و با استفاده از تجارب 
خود در امر خطیری که به شما گردید موفق باشید.«

شایان ذکر است که خانم لاسمی در سوابق ورزشی 
و علمی خود مدرک کارشناسی ارشد تربیت بدنی 
آسیا و  والیبال  )فیزیولوژی( مربیگری درجه یک 
همچنین بازیکن منتخب دانشجویان کشوری و 
انتخابی تیم ملی والیبال و باشگاه های تهران را 

داراست.

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار
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بی حرمتی برخی از مربیان صاحب نام و پیشکسوت والیبال به همدیگر نیز معلول همین 
حاکمیت پول در ورزش می باشد، درگیری و مشاجره های لفظی و هتک حرمت این 
روزها بین مربیان شاخص و صاحب نام مثل ناصر شهنازی، دکتر فرهاد نفرزاده بس نبود 

که پای مصطفی کارخانه سرمربی تیم سایپا هم به این قضایا باز شده است!

تغییر نسل، این بار در مربیان ایرانی؛

به وقت بازنشستگی
فوتبال  در  جوانگرایی  پدیده 
ایران، نتایج متفاوتی داشته 
است، در برخی اوقات باعث 
در  و  موفقیت  و  پیشرفت 
اوقاتی هم همراه با شکست 

بوده است.
اندازی  پوست  بحث  از  جدا 
بازیکنان،  بخش  در  ها  تیم 
فوتبال ایران خوشبختانه در حوزه مربی هم بسیار جوان تر شده 
و در چند سال اخیر هم چندین مربی جوان و آینده دار به 

فوتبال معرفی کرده است.
تمامی لیگ های ایران، چنین شرایطی را تجربه می کنند، در 
لیگ برتر، اغلب تیم های حاضر، توانسته اند از حضور مربیان 
جوان بهره ببرند، از استقلال و پرسپولیس که دو تیم بزرگ و 
پرهوادار پایتخت هستند گرفته تا نساجی، فولاد و شهرخودرو 

و...
فرهاد مجیدی، یحیی گل محمدی، جواد نکونام، محمود فکری 
و مهدی تارتار از جمله مربیان جوان و موفق لیگ برتر در این 
فصل از مسابقات بوده اند که فعلا جواب اعتماد مدیران باشگاه 

را به بهترین شکل داده اند .
در لیگ آزادگان، شرایط نسبت به لیگ برتر جذاب تر است، 
تمامی هفت تیم بالانشین جدول، با مربیان جوان و با انگیزه 
خود توانسته اند نتایج درخشانی کسب کنند، حضور این مربیان 
جوان سطح فنی مسابقات نسبت به فصول گذشته بالاتر برده 
است، محمد ربیعی، محمد نصرتی، وحید بیاتلو، رسول خطیبی 

و... از مربیان موفق این فصل لیگ دسته یک بوده اند.
در لیگ دسته دوم، وضعیت به بهترین شکل ممکن پیش می 
رود، از مدعیان صعود به لیگ یک گرفته تا تیم های میان 
جدولی هم به مربیان جوان خود اعتماد کرده اند و البته نتیجه 
هم گرفته اند، مهرداد خادمی، فرشاد پیوس، حسن اشجاری 
و... ازجمله مربیان آینده دار و موفق لیگ دسته دوم کشور 

هستند.
اما در مقابل، تیم هایی که مربیان باتجربه و با میانگین سنی 
بالا را انتخاب کرده اند، زیاد درخشان عمل نکرده اند، فرکی در 
پیکان نتیجه نگرفت، دنیزلی هم در تراکتور خوب کار نکرد، 
فرهاد کاظمی در بادران، نادر دستنشان در سپیدرود و فیروز 

کریمی هم در لیگ دو نتایج ضعیفی گرفته اند.
مثال های گفته شده، می تواند دلایل قابل اعتمادی برای یک 
نتیجه گیری درست باشد، دوران بازنشستگی برخی از مربیان 
فرا رسیده است، امثال فیروز کریمی، نادر دست نشان و فرهاد 
کاظمی دیگر نمی توانند با فوتبال روز پیش بروند و کم کم 

مشتری هم نخواهند داشت و باید به فکر بازنشستگی باشند.

احترام  امروزی،  و  دیروزی  بازیکنان  عملکرد  قیاس  در 
به بزرگترها و پیشکسوتان والامقام و تعصب به پیراهن 
باشگاهی، ملی و شایسته سالاری، تحت الشعاع »بازیکن 
که  بازیکنان  از  برخی  حتی  است،  قرارگرفته  سالاری« 
دریافت های  در سایه  ندارند  دانشگاهی هم  تحصیلات 
نجومی برای یک فصل بازی در لیگ برتر، چنان نسبت به  
دیروزیان و پیشکسوتان فخر می فروشند و مباهات می 
کنند که به قول قدیمی ها گویی »از دماغ فیل افتاده اند«! 
بد اخلاقی و نداشتن وحدت و وفاق مربیان نیز قوز بالای 

قوز شده است.
بی حرمتی برخی از مربیان صاحب نام و پیشکسوت والیبال 
به همدیگر نیز معلول همین حاکمیت پول در ورزش می 
باشد، درگیری و مشاجره های لفظی و هتک حرمت این 
روزها بین مربیان شاخص و صاحب نام مثل ناصر شهنازی، 
کارخانه  پای مصطفی  نبود که  نفرزاده بس  فرهاد  دکتر 

سرمربی تیم سایپا هم به این قضایا باز شده است!
این گونه برخوردهای توهین آمیز در ورزش به ویژه ورزش 
دانشگاهی والیبال دور از شانُ، و دور از انتظار می باشد. 
از آنجایی که در سال های اخیر بحث فرهنگ و اخلاق در 
ورزش توسعه پیدا کرده است، چه در محافل ورزشی، چه در 
مجالس دینی و مذهبی و چه در نشست های سیاسی و 
اجتماعی صحبت پیرامون این مبحث دامنه دار شده است.

چرا که در این روز های حساس و حیاتی که کرونا ویروس 
در سراسر جهان جان میلیون ها انسان بی گناه را با خطر 
مرگ و مواجه ساخته بعضا شاهد برخوردهای غیرورزشی در 
مسابقات لیگ برتر و دسته یک فوتبال و مهم تر بین مربیان 
سرشناس والیبال می باشیم که به عبارتی ورزش دانشگاهی 

است که واقعا جای تعجب دارد!
طبیعی است ورزش بیش از سایر پدیده های اجتماعی با 
جوانان نوجوانان سر و کار دارد که هر یک به گونه متفاوتی 
به دنبال الگو هستند و نقطه نظرات گوناگونی ارائه می دهند 
که لزوم راهکار های اساسی و منطقی برای رفع کاستی های 

فرهنگ در ورزش را طلب می کند.
در نهایت باید بپدیریم که کارشناسان امور فرهنگی و مسائل 
و مشکلات جامعه امروزی باید در این زمینه اجماع و اتفاق 
نظر داشته باشند و بیش از پیش برای حصول به فرهنگ 
مورد نظر که مبتنی بر روش های علمی باشد دسترسی پیدا 
کنند. البته سخن گفتن از توسعه فرهنگ به طور اعم و 
فرهنگ در ورزش به طور اخص کاری است سخت و دشوارتر 
که به کار کارشناسی دارد تا هر نویسنده ای هر چقدر مبرز 
و توانمند برای نگاشتن آن خود را با دریای مواج وپر تلاطم 
و کوهی از مسائل و مشکلاتی مواجه می بیند که خواسته 
یا ناخواسته دامنگیر جامعه امروزی و به تبع آن گریبانگیر 

جوانان و نوجوانان معصوم ما شده است!

وارد شدن به معضلات فرهنگی و آشکار کردن ابعاد گسترده 
فقر فرهنگی در جامعه امروزی چیزی نیست که با نوشتن 
یکی دو سطر بتوان پیرامون آن به بحث پرداخت و یا مورد 
نقد و بررسی قرار داد که به نشست های علمی نیاز دارد. اما 
آنچه که در حال حاضر قابل پذیرش و تعمق است و نگارنده 
در این مجال و در این مقال قصد دارد به آن بپردازد، فقط 

یادآوری چند نکته در ارتباط با فرهنگ در ورزش می باشد 
که بسیار حائز اهمیت  است. واگذاری نتیجه گیری را به 
عهده خوانندگان عزیز می گذاریم تا هرگونه که مایل باشند 
قضاوت کنند. تنها به این نکته اکتفا می کنیم که وقتی 
صحبت از فرهنگ غنی در کشور می شود، چرا در ورزش ما 

به آن کم توجهی می گردد؟!

به یقین باید به این حقیقت انکار ناپذیر اعتراف کنیم که 
»چی کاشتیم، چی باید درو کنیم«! با حرف و شعار کاری از 
پیش نمی رود، باید به دنبال راهکارهای اصولی و منطقی 
باشیم و برای حصول و دستیابی به هدف نهایی بسیجی 
وار باید همت کنیم و بنای فرهنگ را برمبنای اعتقادات و 
بر پایه همان فرهنگ غنی استوار سازیم. بی تردید بنای 
فرهنگ در ورزش را باید بر مبنای الگوی سازی و ترویج 
منش های پهلوانی، ایثار و گذشت و روح جوانمردی با 
فوندانسیونی قرص و محکم پی ریزی کنیم تا با وزش 

هربادی فرو نریزد.
لذا با استناد به توصیه های عالمانه و سخنان حکیمانه 
مقام رهبری که همواره به ورزشکاران و دست اندر کاران 
اداره امور ورزش به ویژه مربیان که سفیران هویت، تشخص، 
عزم راسخ، هوش بالا ایمان و پایبندی به شریعت ملت 
ایران است، باید فرهنگ جوانمردی، فتوت و منش پهلوانی 
را در سطوح مختلف رواج و توسعه دهیم. ایشان تاکید 

فرمودند:»شما ورزشکاران، مربیان و قهرمانان مظهر توانایی 
های یک ملت انقلابی هستید که باید در میدان های بزرگ 
بین المللی با حفظ شئونات اسلامی،  اخلاقی و روحیه 
جوانمردی و رعایت جوانب فرهنگ، ارزش ها و صفات 
برجسته، ملت ما ایران را به جهانیان بشناسانید.« و اما 
همزمان با تشکیل کانون مربیان والیبال و حضور بیش 
از ۷۰ مربی از سراسر کشور در اولین گام، استاد والامقام 
تیمسار بازنشسته و پیشکسوت مربیان والیبال که سال های 
زیادی به عنوان مربی و سرپرست تیم پاس تهران و تیم 
های ملی منشاء خدمات صادقانه و ارزشمندی بوده است، 
در پی تشکیل این کانون بشارتی داشت به مربیان والیبال و 
برای آقایان مسعود صالحیه، حسین حسینی، جعفر هوتم 
و فرهاد داخیم آرزوی موفقیت کرد و ضمن تبریک تشکیل 
کانون مربیان که برای اولین بار در ایران اتفاق افتاده است 
اظهارداشت:»مربیان ایرانی به وحدت نیاز دارند و کانون 
مربیان می تواند زمینه ساز این همگرایی باشد که در این 

برهه سخت نیازمند آن هستیم.«
و اما نکته ای که خیلی اهمیت دارد و می بایستی وزارت 
ورزش و جوانان و فدراسیون ها به آن توجه ویژه ای داشته 
باشند، حفظ اصول و ارزش های  انسانی و پیگیری از ابتذال، 
ناهنجاری های اجتماعی، بدآموزی در کردارهای آزار دهنده  

وفرهنگ سازی در ورزش و ایجاد تحول در هنجارهاست.

دریچه

کدام راهکار اساسی راهگشای مشکلات فرهنگی است؛

با حاکمیت پول، فرهنگ در ورزش رنگ باخته است!

حرف آخر

محمدرضا ولی زاده آلاشتی
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